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Protokół Nr VI/ 2008 
z VI sesji Rady Gminy Nowa Słupia 

   odbytej w dniu 21 listopada 2008 roku  
w sali konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi 

w godz. 9.00- 14.40 
 

W sesji uczestniczyło 15 radnych na 15 ogółem. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
W obradach brali udział równieŜ sołtysi gminy Nowa Słupia. 
Lista obecności stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Nadto w posiedzeniu udział wzięli: 
1. Pan Wiesław Jerzy Gałka – Wójt Gminy Nowa Słupia, 
2. Pan Władysław Orliński – Z-ca Wójta Gminy Nowa Słupia 
3. Pani Marzanna Jop – Skarbnik Gminy, 
4.  Pani Danuta śebrowska – Przewodnicząca Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Nowej Słupi, 
5. Pani Anna Głowacka - referent ds. obsługi GKRPA w Nowej Słupi, 
6. Pan Piotr Sadłocha – przedstawiciel Stowarzyszenia – Lokalna Grupa Działania pn. 

Stowarzyszenie Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej, 
7. Pani Danuta Krajewska – Miter – inspektor ds. podatkowych, 
8. Pani Stanisława Pietralska - inspektor ds. podatkowych, 
9. Pani Marta Pawlińska – Woźniak – współpracownik przy opracowywaniu strategii 

rozwiązywania problemów społecznych, 
10. Pan Zdzisław Zwoliński - Przewodniczący Rady Gminy Łagów, 
11. Pan Andrzej Nowak – redaktor gazety „Echo Dnia”.  
 

Ad. pkt. 1 Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca Rady Gminy – Pani Ewa Guz otworzyła obrady, przywitała radnych oraz 
wszystkich uczestników sesji. 
Na  podstawie  § 37  Statutu  Gminy  Nowa  Słupia  i  listy  obecności  radnych  stwierdziła  
quorum i oznajmiła, Ŝe obrady są prawomocne. 
 

Następnie Przewodnicząca Rady Gminy zaproponowała następujący porządek obrad: 
 

Porządek obrad:  
  

1.  Otwarcie sesji, stwierdzenie quorum, przyjęcie porządku obrad. 
2.  Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
3.  Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
4.  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami. 
5.  Podjęcie uchwał: 

• w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych w granicach Gminy Nowa 
Słupia, 

• w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie roku 2009 w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011 (uchwała 
intencyjna), 

• w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008 rok, 
• w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia                   

27 czerwca 2008 roku w sprawie zaciągnięcia kredytu, 
• w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej, 
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• zmieniająca uchwałę Nr III/25/08 z dnia 20 lutego 2008r. w sprawie zatwierdzenia 
Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                
w gminie Nowa Słupia, 

• w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2009 rok, 
• w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości, 
• w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt. Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego, 
• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych i 

zwolnień od tego podatku na 2009 rok, 
• w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru, 
• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach, 
• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach, 
• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach, 
• w sprawie realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki 2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 
7.1 Rozwój i Upowszechnianie Aktywnej Integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój i 
upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej przez Gminę 
Nowa Słupia/Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi. 

6.  Zajęcie stanowiska w sprawie poszerzenia obszarów chronionych „Natura 2000”. 
7.  Wystąpienie przedstawiciela Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej związane                            

z przedstawieniem Lokalnej Strategii Rozwoju.  
8.  Interpelacje i zapytania radnych. 
9.  Wolne wnioski i informacje. 
10. Zamknięcie obrad. 
 

Uwag czy teŜ wniosków do powyŜszego porządku obrad nie zgłoszono. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy poddała ww. porządek obrad pod głosowanie: 
Głosowanie: 
za – 15  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0   
W wyniku przeprowadzonego głosowania ww. porządek obrad został przyjęty. 
 

Ad. pkt. 2 Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz zadała pytanie czy są uwagi, co do treści 
protokołu z obrad poprzedniej sesji. Uwag takich nie zgłoszono. Poinformowała takŜe Radę, 
iŜ nie wpłynęła Ŝadna poprawka, co do treści tego protokołu, wobec czego poprosiła                      
o formalne przyjęcie protokołu Nr V/2008 z V sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu 
7 października 2008 roku  
Głosowanie 
za – 13 
przeciw – 1 
wstrzymało się – 1   
W wyniku głosowania protokół Nr V/2008 V sesji Rady Gminy Nowa Słupia odbytej w dniu 
7 października 2008r został przyjęty.   

Ad. pkt. 3 Sprawozdanie Wójta Gminy z prac pomiędzy sesjami. 
 

Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka przedstawił informacje z prac pomiędzy sesjami, tj.                  
w okresie czasu pomiędzy 7 października  a 21 listopada 2008r.   
Czas ten był nakierowany na realizację juŜ przygotowanych inwestycji oraz 
przygotowywaniem się do kolejnych.  
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Modernizacja dróg gminnych – Pan Wójt przypomniał, Ŝe w planie budŜetowym na ten rok 
mieliśmy do wykonania drogi takie jak: Milanowska Wólka 290 m, Pokrzywianka Górna 405 
m, Sosnówka 115m, Stara Słupia 370, Włochy (droga 1547015) 420m, Dębniak 300m, 
Hucisko 300m, Włochy (droga 1547017) 340m, Skały 220m, Skały z dofinansowaniem 
877m, Włochy (droga do pól) 820m i Jeleniów-Wałsnów (droga powiatowa realizowana 
wspólnie z Powiatem) 1315m. Do wykonania dróg gminnych i ich modernizacji w tym roku 
zaplanowaliśmy 3 km 637 m plus droga powiatowa 1315m i droga dojazdowa do pól 820 m, 
co w sumie daje 5 km 772 m. Wszystkie zaplanowane drogi łącznie z drogą powiatową i 
drogą dojazdową do pól, zostały wykonane.   
Całe zadanie modernizacji dróg gminnych w tym roku kosztowało 1.043.890 zł w tym 
dofinansowanie z RPO na drogę w Skałach 246.126 zł. i do tej kwoty trzeba dodać 134.525 zł 
dofinansowania ze strony Powiatu na drogę powiatową. W między czasie od 8 listopada br  
pojawił się ogólnopolski program nazwany jako Narodowy Program Przebudowy Dróg 
Lokalnych na lata 2008-2011. W tej sprawie ukazała się uchwała Rady Ministrów, z której 
wynika, Ŝe do dzisiaj moŜna składać kompletne wnioski w naborze na rok 2009 w zakresie 
dofinansowania dróg gminnych i powiatowych. Został przygotowany przez nas taki wniosek 
składający się z wielu dróg, uwarunkowany dwoma uchwałami Rady Gminy, które to 
uchwały zostały przygotowane na dzisiejszą sesję.  Aktualnie, zgodnie z terminarzem 
załączonym do uchwały Rady Ministrów do dzisiaj moŜemy złoŜyć wniosek, ale tylko na 
modernizację dróg w 2009r. Natomiast nabory na lata 2010 i 2011 będą ogłaszane w 
kolejnych latach.  
Wodociągowanie gminy - stawiane jest jako priorytet do wykonania w jak najszybszym 
czasie. Pan Wójt przypomniał, Ŝe trwa budowa wodociągu w czterech miejscowościach: 
Bartoszowiny, Mirocice, Dębno i Jeziorko. Jest juŜ podpisana umowa z wykonawcą na 
budowę wodociągu w Jeleniowie. W tej sprawie odbyło się zebranie z mieszkańcami, tak jak i 
w innych miejscowościach gdzie są realizowane inwestycje. Celem tych zebrań było 
poinformowanie mieszkańców o tym jak będzie prowadzona inwestycja, jak będzie 
finansowana i jakie są obowiązki gminy a jakie obowiązki samych zainteresowanych 
mieszkańców oraz jakie są moŜliwości dofinansowania. Jeśli chodzi po pozostałe 
miejscowości takie jak: Włochy, Skały, Cząstków, Pokrzywianka, Stara Słupia i Nowa Słupia 
to jeszcze trwają prace przy opracowaniu projektów technicznych i po ich zakończeniu gmina 
wystąpi o pozwolenia na budowę. Wcześniej oczywiście muszą być decyzje środowiskowe, 
lokalizacyjne, raporty oddziaływania na środowisko itp. Pan Wójt nawiązał tu do 
przygotowanego stanowiska Rady Gminy w sprawie „Natura 2000”. Jeśli Rada podejmie  
stanowisko to prześlemy je do Ministra jako sprzeciw wobec zamierzeń rozszerzania 
obszarów chronionych w ramach „Natura 2000”. Wyjaśnił, Ŝe jest to program najbardziej 
ostry w stosunku do wszystkich innych programów, które obejmowały ochronę gruntu. Z tego 
programu wynika, Ŝe jeśli będzie on wdroŜony, to prawie cała nasza gmina będzie objęta 
ochroną „Natura 2000” i nawet na budowę płotu będą musiały być opracowywane raporty 
oddziaływania na środowisko.  
Gospodarka ściekami – przy wodociągowaniu powinna być rozwiązywana w sposób jak 
najszybszy takŜe gospodarka ściekami. Pan Wójt przekazał bardzo dobrą wiadomość,                   
a mianowicie Ŝe decyzją Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej 
zostaliśmy zakwalifikowani na listę priorytetową na dofinansowanie z finansowego 
mechanizmu norweskiego zadania „Budowa oczyszczalni w Rudkach”. Wiązało to się z 
dodatkowymi kosztami, bowiem gmina musiała swój dość obszerny wniosek złoŜony kilka 
miesięcy temu przetłumaczyć na wersję angielską. Koszt tego przetłumaczenia przekroczył 
30.000 zł. Wniosek juŜ przetłumaczony został dostarczony do Narodowego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej. Była informacja, Ŝe mieliśmy w trzech 
formalnych błędach dokonać poprawek – zostało to juŜ zrobione i wniosek ten został 
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skierowany do Ministerstwa Rozwoju Regionalnego, gdzie będzie analizowany praktycznie 
przez miesiąc. Będziemy oczekiwać na ewentualne uwagi do poprawy i po tym okresie 
wniosek zostanie skierowany do Brukseli, która ma 6 miesięcy na podjęcie decyzji w tej 
sprawie. Na dzień dzisiejszy z bezpośredniej rozmowy Pana Wójta z osobami z Narodowego 
Funduszu  Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej wynikało, Ŝe nasz wniosek ma szanse 
(ok. 95%) na dofinansowanie juŜ w przyszłym roku.  
Przyszła gazyfikacja gminy – tymi sprawami musimy się zajmować juŜ teraz. Na dobrą 
sprawę to szkoda, Ŝe gmina nie zajmowała się tym w latach poprzednich jak się gazyfikowała 
gmina Pawłów. Gmina Pawłów umiała postarać się o to, aby były wbudowane na terenie 
gminy Brody odpowiednie średnice gazociągu, które umoŜliwiły jej gazyfikację. Aktualnie 
kończy się juŜ gazyfikacja Gminy Pawłów – od kilku lat doprowadzony jest gaz do Bostowa 
niestety, tylko rurą 90-tką. Aktualnie projektowany jest odcinek ok. 2 km z Bostowa do granic 
naszej gminy, czyli do Sosnówki. Został zaprojektowany o średnicy 40 mm, co praktycznie 
wyeliminowałoby naszą gminę z dalszej gazyfikacji. Stąd było juŜ spotkanie radnych na 
komisji wspólnej z projektantem i decyzje, które przerodziły się w Wójta zlecenie 
opracowania koncepcji gazyfikacji, wyliczenie zapotrzebowań i moŜliwości ratowania się 
jeszcze na tym etapie jakim jesteśmy. Z tego źródła nie będzie moŜliwości gazyfikacji całej 
gminy. W chwili obecnej negocjacje dotyczą gazyfikacji Rudek i miejscowości przyległych 
do Rudek oraz Nowej Słupi. Rura gazociągu w Sosnówce zaprojektowana o średnicy 40 mm 
zostanie wymieniona tylko na 90-tkę, bo taka jest juŜ wbudowana w miejscowości Bostów, 
gm. Pawłów i tego nie zmienimy. Są to widoczne zaległości i zaniedbania z lat poprzednich. 
Z koncepcji moŜe jeszcze wynikać inny sposób doprowadzenia gazu, teŜ z Gminy Pawłów. 
Trzeba będzie teŜ na etapie projektowania „końcówek” gazociągu dochodzących do naszych 
granic zadbać, aby tam były średnice umoŜliwiające przepływ gazu na naszą gminę.  
Z innych działań: 

- były zorganizowane obchody 145 rocznicy bitwy pod Jeziorkiem. Pan Wójt podkreślił duŜe 
zaangaŜowanie samych mieszkańców Dębna i Jeziorka, ich radnych i sołtysów oraz 
Gminnego Ośrodka Kultury w Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach. Obchody te były 
zorganizowane na wysokim poziomie - Ŝe moŜemy się tym szczycić, 
- odbyła się dwudniowa konferencja naukowa w Milanowskiej Wólce zorganizowana przez 
Gminę Nowa Słupia i Wojewódzki Dom Kultury wraz z Urzędem Marszałkowskim. 
Zaproszeni zostali naukowcy z całego kraju. Tematem tej konferencji były dziedzictwa 
narodowe województwa świętokrzyskiego. Pan Wójt Wiesław Jerzy Gałka dokonał 
prezentacji multimedialnej o naszej gminie, która była obejrzana z Ŝywym zainteresowaniem, 
a w komentarzach profesorów pojawiły się opinie, Ŝe nasza gmina wykorzystuje okazje, aby 
się jak najlepiej sprzedać, 
- Pan Wójt brał udział w kongresie Związku Gmin Wiejskich w Warszawie. Podjęte zostały 
stanowiska skierowane do odpowiednich Ministerstw odnośnie finansowania oddziałów 
przedszkolnych, finansowania dowozów dzieci do szkół, finansowania przede wszystkim 
oświaty, dróg, wodociągów itd. Na kongresie tym było wyraźnie mówione, iŜ obecna polityka 
naszego rządu zmierza do tego, aby dofinansowywać i dbać o rozwój największych 
aglomeracji miejskich, po drodze zapominając o gminach wiejskich. Kongres ten odbił się 
szerokim echem, były na nim obecne wszystkie władze, a takŜe osoby z polskiego 
parlamentu: senatu i sejmu, 
- gościliśmy Węgrów z miasta Csengele. Była to dwuosobowa delegacja władz tego miasta. 
Przyjechali do nas z myślą, aby nawiązać współpracę ich młodzieŜy z młodzieŜą z Rudek. 
Pan Wójt otrzymał zaproszenie na przyjazd do ich miasta min. pod kątem rozmów na temat 
współpracy młodzieŜy i nie tylko. Zaproszenie otrzymał takŜe od władz z Budapesztu i z 
miasta Zalakaros, które chce nawiązać współpracę z naszą gminą. Najprawdopodobniej 
wyjazd do tych trzech miejscowości odbędzie się na początku grudnia br.  
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- odbyła się akademia w GOK z okazji odzyskania niepodległości zorganizowana przez GOK 
przy współpracy Gimnazjum w Rudkach. MoŜna na niej było zauwaŜyć, Ŝe doszło do 
częściowego odnowienia sceny w głównej sali, 
- Pan Wójt odbył spotkanie min. z Dyrektorem Płazą w sprawie modernizacji dróg 
wojewódzkich. Poinformował, Ŝe droga wojewódzka od Huty Koszary do Milanowskiej 
Wólki mogłaby być juŜ rozpoczęta w tym roku, ale z uwagi na obszar ochrony „Natura 2000” 
Zarząd Dróg Wojewódzkich w ostatnim momencie był zobowiązany do opracowania raportu 
oddziaływania na środowisko, którego czas opracowania trwa ok. pół roku. Po wstępnych 
uzgodnieniach okazało się, Ŝe na wiosnę przyszłego roku będzie ogłoszony przetarg nie tylko 
do miejscowości Milanowska Wólka, ale do samego Rynku w Nowej Słupi (całą ulicą 
Kielecką) a takŜe, Ŝe prawie w tym samym czasie będzie rozpoczęta modernizacja drogi od 
Rynku w kierunku Ostrowca Św. (ulica Opatowska) - jeszcze przed budową obwodnicy. 
Będzie takŜe wykonana modernizacja drogi wojewódzkiej z Nowej Słupi do granic gminy, 
czyli Sosnówki poprzez poszerzenie jezdni i wybudowanie chodników na pewnych jej 
odcinkach. W zaleŜności od posiadanych środków w przyszłym roku będzie wykonany 
najpierw pewien jej odcinek począwszy od Rynku w Nowej Słupi. Rozmowa dotyczyła takŜe 
drogi wojewódzkiej z Nowej Słupi do Bodzentyna. Nie jest ona przewidziana przez 
Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich do realizacji w przyszłym roku. Po argumentach 
Pana Wójta o wypadkach śmiertelnych na tym odcinku drogi, ustalono, iŜ na wiosnę 
przyszłego roku frezarka sfrezuje garby na tej drodze. 
Pan Wójt poinformował równieŜ, Ŝe nasza gmina znalazła się w pierwszej setce (na miejscu 
79) najlepszych gmin wiejskich w kraju (jest ich ogółem ok. 2000). Z tej okazji 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz w zastępstwie Wójta odebrała stosowne 
podziękowanie i uznanie ze strony władz Powiatu Kieleckiego. Z naszego powiatu w setce 
gmin wiejskich najlepiej funkcjonujących znalazła się oprócz nas takŜe gmina Raków                     
(tylko 2 gminy z Powiatu Kieleckiego i z województwa świętokrzyskiego).Główne kryteria 
jakie spełnialiśmy dotyczyły wielości i rozmaitości przedsięwzięć (w tym inwestycyjnych), 
promocji gminy i częstości odbywanych imprez kulturalnych, 
- miała miejsce awaria wodna w budynku Urzędu Gminy. Podlaniu uległo kilka pomieszczeń 
(w tym pomieszczenie filii wydziału komunikacji), w których obecnie pracują osuszacze. 
Przyczyną tej awarii było pęknięcie węŜyka (plecionki) od rury do spłuczki sedesowej                   
w łazience przy księgowości. Awaria nastąpiła w godzinach późnych i trwała przez całą noc.  
Do chwili przywrócenia tych pomieszczeń do uŜytku nasi mieszkańcy w sprawach 
komunikacji będą obsługiwani w budynku Urzędu Miasta i Gminy  w Bodzentynie. Z tytułu 
remontu nie poniesiemy strat, poniewaŜ budynek jest ubezpieczony i juŜ likwidator 
kwalifikuje koszty. Nie doszło na szczęście do zniszczenia Ŝadnych dokumentów. Planowane 
jest takŜe odnowienie korytarza na piętrze z zabudowanymi w ścianie szafkami, które są w 
złym stanie oraz wyremontowania sali, na której odbywa się dzisiejsza sesja i przeznaczenia 
jej na salę konferencyjną. Obecną salę konferencyjną przeznaczyłoby się na pomieszczenia 
dla pracowników urzędu, 
- odbyła się narada na temat organizacji przyszłorocznych Dymarek Świętokrzyskich. Trwają 
dyskusje nad przyjęciem nowej formuły Dymarek. Pan Wójt przychyla się do opinii 
współorganizatorów Dymarek, aby były one w Polsce jedynym przedsięwzięciem, które 
moŜna zobaczyć w Nowej Słupi. Są propozycje, aby na czas kulminacji Dymarek odstąpić od 
towarzyszących im róŜnych imprez. Byłaby koncentracja tylko w sprawie Dymarek,                       
a ewentualne imprezy towarzyszące odbywałyby się w porze wieczorowej, 
- wkrótce rozpocznie się dowoŜenie przez gminę uczniów niepełnosprawnych do 
specjalistycznych szkół. Do tych celów niedawno został zakupiony dzięki dofinansowaniu 
PEFRON-u bus z liczbą miejsc siedzących 9 (łącznie z kierowcą). W chwili obecnej są                  
3 takie osoby uczęszczające do szkól specjalistycznych w Starachowicach. Pan Wójt 
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poinformował o moŜliwości dokonywania zgłoszeń dzieci niepełnosprawnych, chcących 
skorzystać z tego rodzaju transportu. 
- Pan Wójt spotkał się z elektem superiorem ze Świętego KrzyŜa Zygfrydem Wiechą i 
ekonomem Łukaszem Korczakiem. Rozmawiali na temat zakresu modernizacji iluminacji 
klasztoru na Świętym KrzyŜu. 
 

Ad. pkt. 4  Sprawozdanie Przewodniczącego Rady z działań pomiędzy sesjami 
 

Sprawozdania dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz. Poinformowała, Ŝe               
w tym okresie reprezentowała Radę na następujących uroczystościach i spotkaniach: 
- w uroczystościach związanych z Dniem Edukacji Narodowej w Rudkach, 
- na spotkaniu z nagrodzonymi nauczycielami z okazji Dnia Edukacji Narodowej w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Nowej Słupi, 
- na spotkaniu z poseł Panią Marią Zubą i premierem Przemysławem Gosiewskim                        
w Gminnym Ośrodku Kultury w Nowej Słupi z siedzibą w Rudkach, 
- na ślubowaniu klas pierwszych gimnazjalnych w Rudkach, 
- na IX głośnym czytaniu nocnym poświęconemu staroŜytnemu i współczesnemu Egiptowi, 
- na  uroczystości obchodów 145 rocznicy bitwy pod Jeziorkiem, 
- na zebraniu wiejskim w Jeleniowie, 
- na uroczystościach związanych z obchodem 90 rocznicy odzyskania niepodległości, 
- na spotkaniu z okazji obchodów 10-lecia Powiatu Kieleckiego oraz 10-lecia Powiatowego 
Urzędu Pracy. Na spotkaniu tym odebrała dyplom zasługi dla Wójta Gminy i jego 
pracowników. Jak Pan Wójt wspomniał, nasza gmina znalazła się w „złotej setce” gmin 
wiejskich w Polsce. Podzieliła się swoimi wraŜeniami z tak uroczystej chwili, jakim było 
wręczenie jej tego dyplomu zasługi w obecności blisko150 przedstawicieli innych 
samorządów. Wszyscy składali naszemu Wójtowi i całemu urzędowi gminy gratulacje 
prosząc o ich przekazanie, co niniejszym teraz to czyni.  
- uczestniczyła w uroczystościach pogrzebowych ks. Biskupa Mariana Zimałka w 
Sandomierzu wspólnie z Wiceprzewodniczącym Rady Gminy i delegacją z Urzędu Gminy. 
Poza tym, wraz z Panem Wójtem przygotowywała materiały na dzisiejszą sesję oraz w kaŜdą 
środę pełniła dyŜury w urzędzie gminy. 
 

Ad. pkt. 5  Podjęcie uchwał 

  

• w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych w granicach Gminy Nowa 

Słupia  
 

Z-ca Wójta Gminy Pan Władysław Orliński dokonał wprowadzenia do niniejszej uchwały. 
Poinformował, Ŝe traktowane dotychczas drogi jako lokalne są teraz zaliczone do kategorii 
dróg gminnych po to, aby móc złoŜyć wniosek o dofinansowanie na ich przebudowę                        
i modernizację.  
Radny Pan Zenobiusz Nowiński poprosił o wyjaśnienie, jaką to drogę ujęto w pkt. 3 
załącznika do niniejszego projektu uchwały.  
Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński wyjaśnił, Ŝe jest to droga biegnąca od domu Pana 
Karpińskiego dochodząca do państwa Krajewskich. Dwukrotnie mieszkańcy tego odcinka 
drogi składali wnioski o poprawienie stanu nawierzchni tej drogi.  Dodał, Ŝe w planach jest 
przedłuŜenie tej drogi i utworzenia przejścia od ulicy Kieleckiej do ul. Szkolnej. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński złoŜył propozycję zamiany części zapisu pkt. 3 załącznika z 
nazwy ulica Kielecka na zapis następujący: „od ulicy Kieleckiej do rzeki Słona Woda”. 
Stwierdził, Ŝe ten odcinek drogi nie jest ulicą Kielecką. 
Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński wyjaśnił, Ŝe jest to ulica Kielecka oraz Ŝe jej mieszkańcy 
mają adresy ulicy Kieleckiej. 
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Radny Pan Marian Borowiecki zadał pytanie, dlaczego droga w Serwisie na odcinku od drogi 
wojewódzkiej w kierunku Pana Pastuszki nie jest ujęta w załączniku do tej uchwały. 
Pan Wójt Wiesław Jerzy Gałka wyjaśnił, Ŝe w tej uchwale koncentrujemy się tylko na 
drogach, które kwalifikują się do dofinansowania i gdzie będzie wykonana modernizacja               
w przyszłym - 2009 roku. Jest to pierwszy etap projektu realizowanego w ramach 
Narodowego Programu Przebudowy dróg Lokalnych 2008-2011. W kolejnych latach będą 
robione inne drogi gminne min.: Włochy-Nieczulice tzw. Kresy, Nowa Słupia – Łazy, Rudki 
– Serwis, Cząstków – Nieczulice, Baszowice – Hektary, Hucisko – Mirocice, Mirocice-Kępa 
– Trochowiny, Mirocice – Jeziorko, trzy niewielkie odcinki w Sosnówce, Sosnówka – 
Cegielnia (zakończenie) i Nowa Słupia, ul. Chełmowa. Oprócz tego drogi powiatowe: 
Włochy – Wieloborowice i Dębno – Wojciechów.   
Radny Pan Leszek Kulpiński zwrócił się z prośbą o ujęcie w następnych etapach tego 
programu drogi gminnej łączącą drogę powiatową w Jeziorku do drogi wojewódzkiej (koło 
krzyŜa).    
Innych pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr VI/44/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie zaliczenia dróg do kategorii 
dróg gminnych w granicach Gminy Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska,                      
P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/44/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie zabezpieczenia środków finansowych w budŜecie roku 2009 w ramach 

Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011 (Uchwała 

Intencyjna) 
 

Wprowadzenia do niniejszej uchwały dokonał Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka. 
Podkreślił, Ŝe jest to program trzyletni dlatego oprócz zapisu, iŜ w budŜecie roku 2009 
zostanie zabezpieczona kwota w wysokości 1 870 860,00 zł na wykonanie I etapu projektu 
dodał zapis, Ŝe na etapy II i III zabezpieczone będą kwoty w kolejnych uchwałach 
budŜetowych. Jest to uchwała intencyjna. Poprzez tą uchwałę idzie sygnał, Ŝe Rada Gminy 
dziś obradując myśli takŜe o roku 2010 i 2011. Dodał, Ŝe szczegółowy nabór będzie 
prowadzony po 1 sierpnia przyszłego roku, dlatego będzie moŜna jeszcze dopisać jakieś 
zadanie lub przesunąć z jednego etapu na drugi. Będzie to uzaleŜnione od posiadanego 
wkładu własnego.   
Radny Pan Jerzy Domański zadał pytanie, czy kwota podana w pkt. 1 § 1 uchwały w kwocie 
1 870 860,00 zł obejmuje juŜ wykonanie robót, czy tylko sporządzenie dokumentacji na 
wykonanie projektu realizowanego w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg 
Lokalnych 2008-2011 – etap I – do realizacji w 2009r. 
Odpowiedzi na powyŜsze pytanie udzielił Wójt Gminy Pan Wiesław Jerzy Gałka. Wyjaśnił, 
Ŝe powyŜsza kwota przeznaczona jest na realizację zadań ujętych w I etapie (przebudowa 
dróg gminnych). Z tej podanej kwoty 1 870 860,00 zł moŜemy otrzymać 50% 
dofinansowania, pod warunkiem, Ŝe nasz projekt będzie jeszcze na liście rankingowej na 
której najprawdopodobniej będą duŜe projekty. Stąd chciał jak najwięcej dróg ująć juŜ               
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w I etapie, ale zmuszony był ograniczyć się ze względu na brak wkładu własnego z powodu 
kwoty kredytu jaki gmina ma do spłaty.         
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czemu dopiero w III etapie ujęta jest droga na 
ul. Chełmowej w Nowej Słupi. 
W odpowiedzi na powyŜsze pytanie Wójt Pan Wiesław Jerzy Gałka poinformował, Ŝe nie jest 
ujęta w I etapie, poniewaŜ przewidziana jest na niej kanalizacja, którą w pierwszej kolejności 
trzeba wykonać. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Uchwały Intencyjnej 
Nr VI/45/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie zabezpieczenia 
środków finansowych w budŜecie roku 2009 w ramach Narodowego Programu Przebudowy 
Dróg Lokalnych 2008-2011.  
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska,                      
P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/45/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie zmiany w budŜecie gminy na 2008 rok 
 

Skarbnik Gminy Pani Marzanna Jop dokonała wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały.  
Wyjaśniła, jakie i z jakiego powodu wprowadzono zmiany w budŜecie. Omówiła 
poszczególne załączniki do projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie gminy na 2008r.   
Pytań czy teŜ uwag do powyŜszego projektu uchwały nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr VI/46/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie zmian w budŜecie gminy na 
2008 rok. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 radny P. Zenobiusz Nowiński    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/46/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 14 głosami za.   

 

• w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia                      

27 czerwca 2008r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Skarbnik Gminy P. Marzanna Jop. 
Poinformowała, Ŝe zostaje zmniejszony kredyt do kwoty 4.198.760,00 zł, dlatego teŜ                 
muszą ulec zmianie zapisy niniejszej uchwały. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe zadłuŜenie gminy jest wyjątkowo wysokie, 
dlatego teŜ teraz będą coraz większe trudności w kredytowaniu. Powiedział, Ŝe zwraca się do 
tych, którzy potrafią myśleć, aby uwzględnili ten aspekt. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz podkreśliła, Ŝe dlatego teŜ zmniejszamy 
zaciągnięty kredyt. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt uchwały Nr VI/47/08 
Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie zmiany uchwały Nr III/20/08 
Rady Gminy w Nowej Słupi z dnia 27 czerwca 2008r. w sprawie zaciągnięcia kredytu 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 1 radny: P. Zenobiusz Nowiński    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/47/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 14 głosami za.   
 

Za zgodą Przewodniczącej Rady Gminy o zabranie głosu, radny Pan Ryszard Karpiński 
zwrócił się do radnego Pana Zenobiusza Nowińskiego stwierdzając, Ŝe jeśli mówi, iŜ gmina 
jest bardzo zadłuŜona, to powinien być za zmniejszeniem tego kredytu, a on wstrzymuje się 
od głosu podczas głosowania nad przyjęciem niniejszej uchwały. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński bez zapytania Przewodniczącej Rady Gminy o pozwolenie 
zabrania głosu wstał i stwierdził, Ŝe zwracał się do tych, którzy potrafią myśleć.                          
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz zwróciła radnemu Panu Zenobiuszowi 
Nowińskiemu uwagę, Ŝe nie moŜe zabierać głosu bez jej wcześniejszego pozwolenia. 

 

• w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Skarbnik Gminy P. Marzanna Jop. 
Poinformowała, Ŝe aby była opracowana dokumentacja na budowę chodnika przy drodze 
wojewódzkiej, musimy niniejszą uchwałą udzielić Świętokrzyskiemu Zarządowi Dróg 
Wojewódzkich w Kielcach pomocy rzeczowej na to zadanie. 
Radny Pan Leszek Kulpiński zadał pytanie, czy chodzi tu o drogę wojewódzką z Nowej Słupi 
do Rudek i czy kwota podana w niniejszej uchwale zostanie wykorzystana tylko na 
opracowanie dokumentacji czy teŜ na jej realizację. 
Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Gminy Pan Władysław Orliński. Wyjaśnił, Ŝe przy 
wykonaniu tego zadania koszty pokrywane są w następujących proporcjach: 50% Gmina             
i 50% Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich. My, jako wkład własny dajemy 500.000,00 
zł (w tym opracowujemy dokumentację) i tyle samo daje Świętokrzyski Zarząd Dróg 
Wojewódzkich. Ile chodnika uda nam się wykonać z tych funduszy, to się okaŜe po przetargu. 
Byłyby to odcinki w miejscach zabudowanych: od Nowej Słupi do starej targowicy,                       
a następnie Serwis – Sosnówka. 
Za zgodą Przewodniczącej Rady Gminy głos zabrał Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał 
Warchalewski. Podkreślił, Ŝe budowa chodnika przy grodze wojewódzkiej od Serwisa do 
Bostowa była poruszana nawet w kampanii wyborczej. Chodnik ten jest bardzo potrzebny, 
głównie ze względów bezpieczeństwa dzieci uczęszczających do szkoły w Rudkach. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe powinniśmy się tutaj wzorować na gminie 
Pawłów oraz Ŝe w przyszłości potrzebne będą chodniki na całej długości wszystkich dróg 
wojewódzkich w naszej gminie.  
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/48/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej. 
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Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska,                      
P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/48/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• zmieniająca uchwałę nr III/25/08 z dnia 20 lutego2008r. w sprawie zatwierdzenia 

Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych                

w gminie Nowa Słupia 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Pani Anna Głowacka - referent ds. 
obsługi GKRPA w Nowej Słupi. Poinformowała, Ŝe podjęcie niniejszej uchwały 
podyktowane jest zwiększeniem wpływu środków finansowych z opłat za wydanie zezwoleń 
na sprzedaŜ napojów alkoholowych. 
Za pozwoleniem Przewodniczącej Rady Gminy głos zabrał sołtys sołectwa Rudki Pan Michał 
Warchalewski. Zadał pytanie, jakie to są bieŜące zadania związane z działalnością komisji. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Anna Głowacka wyjaśniając, Ŝe to są głównie zadania wynikające 
z zachodzących potrzeb, min. wsparcia dla szkól czy GOK-u na realizację działań związanych 
z profilaktyką dzieci. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt Nr VI/49/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. zmieniająca uchwałę nr III/25/08 z dnia                 
20 lutego 2008r. w sprawie zatwierdzenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych w gminie Nowa Słupia. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska,                      
P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/49/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 
 

W tym miejscu obrad Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz ogłosiła przerwę trwającą 
w godz. 11.05 – 11.20 
 

Przed wyjściem na przerwę radny Pan Leszek Kulpiński złoŜył imienne podziękowania za 
udział w uroczystości obchodów 145 rocznicy Bitwy pod Jeziorkiem.  

 

• w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poinformowała, Ŝe wszystkie uchwały 
podatkowe zostały omówione na połączonych komisjach. Tylko w niektórych dokonano 
poprawek, o czym poinformuje radnych Pani Danuta Krajewska-Miter - inspektor ds. 
podatkowych.  
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W tym projekcie uchwały nie naniesiono Ŝadnych poprawek. Nie zgłaszano równieŜ zapytań 
czy teŜ uwag.   
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt Nr VI/50/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie ustalenia wysokości stawek 
podatku od nieruchomości. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 1 radny:  P. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/50/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 14 głosami za.  

 

• w sprawie zwolnień z podatku od nieruchomości 
 

Rozdano poprawioną wersję projektu niniejszej uchwały. Wprowadzenia dokonała Pani 
Danuta Krajewska-Miter – inspektor ds. podatkowych. Wyjaśniła, Ŝe w pkt. 1 § 1 dokonano 
zmiany części jego zapisu i zamiast „…budynki gospodarcze osób fizycznych i działek do 
1,00 ha powierzchni…” wstawiono: „…budynki gospodarcze połoŜone na gruntach                        
o powierzchni do 1,00 ha …”. Natomiast w pkt. 6 § 1 zamiast zapisu: „…i grunty 
przeznaczone na potrzeby jednostek działających w formie zakładów budŜetowych, 
kulturalnych, sportowych i rekreacyjnych…” wpisano „…i grunty przeznaczone na potrzeby 
jednostek działających w formie zakładów budŜetowych oraz słuŜące działalności kulturalnej, 
sportowej i rekreacyjnej,…”. Pani Danuta Krajewska-Miter dodała, Ŝe poprawki te naniesiono 
po konsultacjach z Panią kolegiant z Obrachunkowej Izby Regionalnej w Kielcach. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński wniósł uwagę, Ŝe pierwszą wersję projektu uchwały podpisał 
Pan mecenas, a na dzisiejszej poprawionej wersji brak jest tego podpisu. Wyjaśnień w tej 
sprawie próbowała dokonać Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz, ale radny Pan 
Zenobiusz Nowiński ciągle jej przerywał, wcinał się ze swoimi uwagami. Sam zabierał głos 
bez wcześniejszego pozwolenia o zabranie głosu. W związku z tym oraz z wcześniej juŜ 
powtarzającym się faktem samowolnego wypowiadania się radnego Pana Zenobiusza 
Nowińskiego bez uprzedniego poproszenia o głos, Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa 
Guz poinformowała radnych, Ŝe wszelkie wypowiedzi radnych wygłaszane bez jej 
pozwolenia o zabranie głosu nie będą zapisywane w protokole. (§ 43 ust. 3 Statutu Gminy 
mówi, Ŝe „Radny nie moŜe zabierać głosu bez zezwolenia Przewodniczącego Rady”). 
Innych uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt Nr VI/51/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie zwolnień z podatku od 
nieruchomości. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 15 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska,                      
P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0 
wstrzymało się – 0    
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W wyniku głosowania uchwała Nr VI/51/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt. Ŝyta do celów wymiaru podatku rolnego 
 

Wprowadzenia do projektu niniejszej uchwały dokonała Przewodnicząca Rady Gminy Pani 
Ewa Guz. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe jego zdaniem kwota 26,00 zł stanowiąca 
podstawę obliczenia podatku rolnego na 2009r. jest za wysoka i dlatego nie będzie głosował 
za podjęciem tej uchwały. 
Innych uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Henryk Gąsior odczytał projekt Nr VI/52/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie obniŜenia ceny skupu 1 dt. Ŝyta do 
celów wymiaru podatku rolnego. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Henryk 
Gąsior, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  
P. Leszek Kulpiński, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 1 radny P. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/52/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 14 głosami za.  

 

• w sprawie określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych                     

i zwolnień od tego podatku 
 

Rozdano nową wersję projektu niniejszej uchwały. Wprowadzenia dokonał Wójt Gminy Pan 
Wiesław Jerzy Gałka. Poinformował, Ŝe moŜe być głosowana i stara i nowa wersja tejŜe 
uchwały. Nowa wersja pojawiła się na skutek sugestii z Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
aby spróbować wyrównać stawki dla poszczególnych rodzajów pojazdów nie róŜnicując ich 
od roku produkcji, jak to było do tej pory. Pan Wójt osobiście przyjmuje sugestię ze strony 
RIO, aby te stawki wyrównać. Poinformował, Ŝe nasza gmina znacznie odbiega od 
maksymalnych stawek (na korzyść przewoźnika) oraz od stawek w innych gminach. Dodał, 
Ŝe to Rada podejmuje decyzję, którą wersję przyjmie, ale on ze swojej strony prosi, aby 
przegłosować uchwałę powstałą na skutek sugestii z Regionalnej Izby Obrachunkowej 
(wyrównująca stawki dla poszczególnych rodzajów pojazdów bez względu na ich rok 
produkcji). 
Następnie Pan Wójt o godz. 12.10 poprosił o usprawiedliwienie swojej i 
Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Pana Henryka Gąsiora nieobecności na dalszym 
posiedzeniu sesji. WyjeŜdŜają jako przedstawiciele Gminy oraz Rady Gminy na uroczystość 
pogrzebową byłego naczelnika Wydziału Komunikacji Starostwa Powiatowego w Kielcach  
śp. Bogumiła Nowaka.  
Radny Pan Leszek Kulpiński był zdania, Ŝe dopóki nie ma obligatoryjnych przepisów                  
w zakresie ujednolicania tych stawek, to trzeba pozostawić je w wersji jak do tej pory, czyli 
aby były zróŜnicowane ze względu na rok produkcji. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zadał pytanie, czy jeśli Rada przyjmie pierwszą wersję 
projektu uchwały (stawki zróŜnicowane ze względu na rok produkcji) to Regionalna Izba 
Obrachunkowa ją zakwestionuje. 
Odpowiedzi udzieliła Pani Stanisława Pietralska - inspektor ds. podatkowych, Ŝe jest to 
moŜliwe – na pewno byłaby postawiona na kolegium. 
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Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz stwierdziła, Ŝe jeśli organ nadzoru w sprawach 
podatkowych sugeruje najlepsze rozwiązanie w tym zakresie, to trzeba z tego skorzystać po 
to, aby uniknąć ewentualnych poprawek czy uniewaŜnienia tejŜe uchwały. 
Pani Stanisława Pietralska dodała, Ŝe jako pierwsi podejmujemy uchwały podatkowe, ale 
ościenne gminy równieŜ mają przygotowaną ujednoliconą wersję tejŜe uchwały. 
Radny Pan Sylwester Kozłowski zaproponował, aby przyjąć wersję zasugerowaną przez RIO, 
a tylko wyciągnąć średnią stawkę obliczoną z porównania ilości samochodów do 1995r.   
Pani Stanisława Pietralska poinformowała, Ŝe 26 zł zyskają ci, co mają wyprodukowany 
samochód cięŜarowy przed 1995r (jest ich największa ilość), więcej zapłacą o 26 zł ci, co 
mają wyprodukowane w 1995r. i później.  
Innych uwag, czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zgłosił wniosek formalny o wybór jednej z dwóch wersji 
projektu niniejszej uchwały. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poddała pod glosowanie wybór nowej wersji 
projektu niniejszej uchwały, tj. powstałej zgodnie z sugestią Regionalnej Izby Obrachunkowej 
wyrównującej stawki dla poszczególnych rodzajów pojazdów bez względu na ich rok 
produkcji. 
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
za – 10 
przeciw – 3 
wstrzymało się – 1 
W wyniku przeprowadzonego głosowania zdecydowano, Ŝe nowa wersja projektu niniejszej 
uchwały zostanie odczytana i poddana pod głosowanie o jej przyjęcie. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/53/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie określenia wysokości stawek 
podatku od środków transportowych i zwolnień od tego podatku. 
W tym miejscu obrad radny Pan Sylwester Kozłowski chwilowo opuścił salę obrad (w godz. 
12.25 – 12.30). 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 13 radnych: 
za – 9 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Ewa Guz, P. Ryszard Karpiński, P. Urszula 
Kozłowska, P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki,              
P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0   
wstrzymało się – 4 radnych: P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Leszek Kulpiński,              
P. Zenobiusz Nowiński.   
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/53/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 9 głosami za.  

 

• w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty targowej oraz sposobu jej poboru 
 

Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe stawki są za wysokie w porównaniu do stanu 
utrzymania tych targowisk. Dlatego teŜ będzie głosował przeciwko tej uchwale.  
Innych uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/54/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie ustalenia wysokości stawek opłaty 
targowej oraz sposobu jej poboru. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
za – 13 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Ewa Guz,             
P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  P. Leszek Kulpiński, 
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P. Jan Marzec, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 1 radny P. Zenobiusz Nowiński 
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/54/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta 13 głosami za.  

 

• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach (ul. Krótka) 
 

Wprowadzenia do projektów trzech uchwał o nadanie nazw ulic w Rudkach dokonał Pan 
Michał Warchalewski sołtys sołectwa Rudki. Poinformował, Ŝe 27 grudnia 2007r. jeszcze 
jako Przewodniczący Rady Osiedla Rudki złoŜył w imieniu Zarządu Osiedla Rudki oraz 
mieszkańców Osiedla Górnego Rudki wniosek o nadanie tych nazw ulic. Zostały one 
zaproponowane przez obecnych właścicieli działek przyległych do istniejącej drogi. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki podkreślił, Ŝe jeśli sami mieszkańcy 
Ŝyczą sobie nadania nazw tych ulic, to Rada powinna przychylić się do ich wniosku i podjąć 
dzisiejsze projekty uchwał. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński stwierdził, Ŝe trzeba zmienić nazwę ulicy 22 Lipca                       
w Rudkach kojarzącej się z zaszłością komunizmu.  
Innych uwag czy teŜ pytań nie zgłoszono. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/55/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Ewa Guz,             
P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  P. Leszek Kulpiński, 
P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/55/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach (ul. Polna) 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/56/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Ewa Guz,             
P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  P. Leszek Kulpiński, 
P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/56/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach (ul. Graniczna) 
 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Rafał Piasecki odczytał projekt Nr VI/57/08 Rady 
Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie nadania nazwy ulicy w Rudkach. 
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
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za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Ewa Guz,             
P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  P. Leszek Kulpiński, 
P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0    
 

W wyniku głosowania uchwała Nr VI/57/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

• w sprawie realizacji projektu systemowego w ramach Programu Operacyjnego 

Kapitał Ludzki2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji Społecznej, Działanie 

7.1 Rozwój i Upowszechnianie Aktywnej Integracji, Poddziałanie 7.1.1 Rozwój                 

i upowszechnianie  aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, przez 

Gminę Nowa Słupia/Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi  
Wprowadzenia dokonała Pani Marta Pawlińska – Woźniak – współpracownik przy 
opracowywaniu strategii rozwiązywania problemów społecznych, która w Gminie Nowa 
Słupia zajmuje się realizacją usług integracji społecznej oraz prowadzi projekt z Kapitału 
Ludzkiego którego wdraŜaniem zajął się Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej. GOPS                  
w Nowej Słupi dostał dofinansowanie z Kapitału Ludzkiego na realizację programu 
systemowego, który będzie realizowany do 2013r. W tym roku zajęto się aktywacją 
zawodową osób długotrwale bezrobotnych z Gminy Nowa Słupia, korzystających z usług 
Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej. W ramach tego projektu zostanie przeszkolonych 14 
osób, kursy szkoleniowe obejmują: kurs z obsługi kas fiskalnych dla kobiet i z obsługi 
wózków widłowych dla męŜczyzn. Osoby te będą objęte pomocą w zakresie warsztatów 
motywacyjnych prowadzonych przez psychologa oraz warsztatów aktywacji zawodowych 
prowadzonych przez doradcę zawodowego. Celem tego projektu jest zmotywowanie i pomoc 
w znalezieniu pracy osobom w wieku 45-55 lat. GOPS wyszedł z projektem tej uchwały 
dopiero dziś, poniewaŜ umowę z instytucją wdraŜającą, czyli ze Świętokrzyskim Biurem 
Rozwoju Regionalnego podpisał z dniem 7 listopada br.  
Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski zadał pytanie, czy ta liczba 14 bezrobotnych 
jest juŜ obsadzona i czy nabór jest juŜ zakończony. 
Pani Marta Pawlińska – Woźniak wyjaśniła, Ŝe uczestnik kursu podjął pracę w związku z tym 
zwolniło się miejsce na kursanta do obsługi wózków widłowych. Jeśli ktoś się zgłosi, chętnie 
zostanie przyjęty. 
Innych pytań czy teŜ uwag nie zgłoszono. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz odczytała projekt Nr VI/58/08 Rady Gminy 
Nowa Słupia z dnia 21 listopada 2008r. w sprawie realizacji projektu systemowego w ramach 
Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki2007-2013, Priorytet VII Promocja Integracji 
Społecznej, Działanie 7.1 Rozwój i Upowszechnianie Aktywnej Integracji, Poddziałanie 7.1.1 
Rozwój i upowszechnianie aktywnej integracji przez ośrodki pomocy społecznej, przez 
Gminę Nowa Słupia/Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej w Nowej Słupi.  
W trakcie jej odczytywania radny Pan Zenobiusz Nowiński bez pozwolenia o głos zakłócał 
wystąpienie Przewodniczącej Rady Gminy.  
Przystąpiono do głosowania jawnego imiennego nad przyjęciem ww. uchwały.  
Głosowanie przy udziale 14 radnych: 
za – 14 radnych: P. Marian Borowiecki, P. Jerzy Domański, P. Adam Gałka, P. Ewa Guz,             
P. Ryszard Karpiński, P. Urszula Kozłowska, P. Sylwester Kozłowski,  P. Leszek Kulpiński, 
P. Jan Marzec, P. Zenobiusz Nowiński, P. Ewa Pastuszyńska, P. Kazimierz Pawlik, P. Rafał 
Piasecki, P. Jerzy Roman.  
przeciw – 0  
wstrzymało się – 0    
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W wyniku głosowania uchwała Nr VI/59/08 Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 21 listopada 
2008r została przyjęta jednogłośnie. 

 

Ad. pkt.  6  Zajęcie stanowiska w sprawie poszerzenia obszarów chronionych „Natura 
2000” 

Przedmiotowe stanowisko w formie pisma adresowanego do Ministerstwa Środowiska zostało 
rozdane radnym. Wprowadzenia do przedłoŜonego stanowiska dokonał Z-ca Wójta Pan 
Władysław Orliński. Poinformował, Ŝe nasza gmina jest otulona obszarami chronionymi, min. 
obszarem Świętokrzyskiego Parku Narodowego. Sprawia to trudności i kłopoty w zakresie 
prowadzenia inwestycji. W chwili obecnej przygotowywany jest poszerzony projekt 
obszarów chronionych „Natura 2000”. WiąŜe się to z tym, Ŝe tereny od Bodzentyna, Świętej 
Katarzyny, Bielin, Świętego KrzyŜa - całym ciągiem poprzez Bieliny, Bartoszowiny, 
Milanowską Wólkę, Trzciankę, Dębniak do Pasma Jeleniowskiego są proponowane do 
objęcia jako obszary chronione „Natura 2000”.  JeŜeli wejdzie w Ŝycie poszerzony obszar 
chroniony, to dla naszej gminy będzie to duŜym utrudnieniem przy realizacji inwestycji typu 
wodociągi czy kanalizacja w miejscowościach leŜących na tych obszarach. Dlatego chcąc 
temu zapobiec, zgłaszamy protest zawarty w tym stanowisku. Taki protest zgłaszają równieŜ 
sąsiednie gminy, których dotyczy „Natura 2000”. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz odczytała treść stanowiska zawartego w piśmie 
skierowanego do Ministerstwa Środowiska (stanowi on załącznik Nr 3 do protokołu). 
Radny Pan Leszek Kulpiński stwierdził, Ŝe protest ten jest zasadny i słuszny, dlatego popiera 
go w całości. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński złoŜył propozycję przegłosowania tego protestu. 
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz poddała pod głosowanie stanowisko zawierające 
protest w sprawie utworzenia na naszym terenie zwiększonego w stosunku do obecnego stanu 
obszaru „Natura 2000” adresowane do Ministerstwa Środowiska – załącznik Nr 3 do 
protokołu. 
Radni oraz sołtysi jednogłośnie poparli to stanowisko. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zaproponował, aby sołtysi złoŜyli do Marszałka 
Województwa swoją deklarację z podpisami, iŜ równieŜ protestują w sprawie utworzenia na 
naszym terenie zwiększonego w stosunku do obecnego stanu obszaru „Natura 2000”. 
 

Ad. 7  Wystąpienie przedstawiciela Stowarzyszenia Rozwoju Wsi Świętokrzyskiej   
związane z przedstawieniem Lokalnej Strategii Rozwoju 

 

Pan Piotr Sadłocha – w imieniu Lokalnej Grupy Działania - Stowarzyszenie Rozwoju Wsi 
Świętokrzyskiej dokonał przedstawienia Lokalnej Strategii Rozwoju. Poinformował, Ŝe                 
przez kolejne 5 lat będą realizowane 4 działania – 3 z tzw. Osi Trzeciej PROW, czyli: 
Program Odnowy i Rozwoju Wsi, Tworzenie i Rozwój Mikroprzedsiębiorstw oraz 
RóŜnicowanie w Kierunku Działalności Nierolniczej oraz 1 działanie z tzw. Małych 
Projektów, które są dostępne tylko i wyłącznie w Lokalnych Grupach Działania.  Omówił 
poszczególne działania, poinformował, w jakiej kwocie i z jakiego działania moŜna otrzymać 
dofinansowanie. Poinformował takŜe, Ŝe jako Lokalna Grupa Działania w styczniu przyszłego 
roku składają wniosek do Urzędu Marszałkowskiego o pozyskanie funduszy na realizację 
Lokalnej Strategii Rozwoju. Umowę z Urzędem Marszałkowskim mieliby podpisaną                   
w okolicach maja-czerwca przyszłego roku. Po tym momencie będą mogli ogłaszać konkursy 
na realizację tych projektów. Przewidują, Ŝe na rok 2009 konkursy będą ogłoszone tylko na 
dwa działania: Program Odnowy i Rozwoju Wsi oraz na Małe Projekty. Natomiast konkursy 
na dwa pozostałe działania: Tworzenie i Rozwój Mikroprzedsiębiorstw oraz RóŜnicowanie                
w Kierunku Działalności Nierolniczej będą ogłaszane nie wcześniej jak 2010.  
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Ad. 8 Interpelacje i zapytania radnych 
 

Radny Pan Marian Borowiecki zadał pytanie, dlaczego droga na Serwisie nie jest ujęta               
w załączniku do podjętej dziś uchwały w sprawie zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych. 
Czy to oznacza, Ŝe nie będzie przewidziana do budowy? Pytał o kryteria kwalifikowania dróg 
do tego programu. 
Radny Pan Jan Marzec zgłosił problem usunięcia pnia drzewa przy ulicy Skowroniec, na 
której trwa wymiana kolektora ścieków.  Prosił o cięŜki sprzęt do jego usunięcia po to, aby 
nie przedłuŜać tych prac. Pień ten znajduje się na skarpie przy zakręcie i nie usunięty będzie 
stwarzał zagroŜenie bezpieczeństwa. Ponadto są pozostawione dziury po usunięciu płotów na 
tej ulicy, a jej mieszkańcy bez potrzeby udzielają porad wykonawcy tej inwestycji. Prosi               
o interwencję w powyŜszych sprawach. 
Radny Pan Leszek Kulpiński poprosił o udzielenie informacji na temat etapu prac nad 
wykonaniem zadania o nazwie: „Opracowanie dokumentacji technicznej i budowa 
oczyszczalni ścieków wraz z siecią kanalizacyjną w msc. Dębno i Jeziorko”. Prosił                        
o przyspieszenie tych prac, bo rok budŜetowy się juŜ kończy. Zwrócił takŜe uwagę na drogę 
gminną w Jeziorku, która łączy drogę powiatową z droga wojewódzką. Porosił o jej budowę 
w ramach Narodowego Programu Przebudowy Dróg Lokalnych 2008-2011.  Ponadto 
podkreślił, Ŝe przed przystąpieniem do budowy odcinka drogi od Nowej Słupi do Starej Słupi 
powinien zostać przeniesiony w inne miejsce przystanek autobusowy mieszczący się obecnie 
na zakręcie w Starej Słupi. Ostatnio powstały tam wypadek śmiertelny potwierdza 
niebezpieczeństwo na tym odcinku jezdni.  
Radny Pan Jerzy Domański zadał pytanie, kiedy zostanie przeprowadzony przetarg na 
budowę wodociągu Dębno-Berdyszów. 
Radny Pan Adam Gałka zgłosił, Ŝe wystosował pismo do Urzędu Gminy odnośnie inwestycji 
wodno-kanalizacyjnych w Nowej Słupi, na które nie otrzymał odpowiedzi. 
Zadał takŜe pytanie, jaka firma wygrała przetarg na budowę kanalizacji w msc. Baszowice-
Hucisko i kiedy przystąpi do realizacji tego zadania. Podniósł fakt, Ŝe w swoich wnioskach do 
budŜetu zwracał się z prośbą o interwencję w przyśpieszeniu prac nad modernizacją drogi 
wojewódzkiej od Nowej Słupi w kierunku Bodzentyna w ramach pętli świętokrzyskiej. 
Podkreślił, Ŝe jest w złym stanie, co powoduje, Ŝe w ostatnim roku na tym odcinku było               
8 wypadków śmiertelnych. Dodał, Ŝe wszystkie drogi wojewódzkie na terenie naszej gminy 
są bardzo niebezpieczne. 
Radny Pan Sylwester Kozłowski zwrócił się z prośbą o: 
- przeprowadzenie rozmowy z wykonawcą wodociągu w Mirocicach, aby wcześniej 
rozpoczynali pracę, a nie jak do tej pory o godz. 9.00 czy 10.00, 
- utwardzenie destruktem drogi między Mirocicami a Jeziorkiem. 
Innych interpelacji czy teŜ zapytań radni nie zgłaszali. 
 

Do powyŜszych wystąpień odniósł się Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński  
Wyjaśnił, Ŝe: 
* odnośnie drogi gminnej na Serwisie - przyjęli taką koncepcję, Ŝeby drogi gminne miały jak 
najlepsze połączenie poprzez sieć dróg powiatowych z drogami wojewódzkimi. Przyjęto, jako 
etap I do realizacji najpierw wschodnią część gminy (Jeleniów, Dębniak, Stara Słupia                     
i częściowo Nowa Słupia).  Droga, o którą pyta radny Pan Borowiecki ujęta jest w drugim 
etapie, tj. do realizacji w 2010r.,  
* odnośnie usunięcia pnia drzewa na ul. Skowroniec w Rudkach – w trakcie prac przy 
wymianie kolektora natrafiono na kabel, który na skutek montowania metalowego 
zabezpieczenia został uszkodzony i nastąpiło przebicie prądu. Według danych, kabel 
prowadzony był od słupa zaraz przy korzeniu tego usuniętego drzewa. Na dzień dzisiejszy 
przerośnięty jest on korzeniami pnia, w związku z tym nikt nie odwaŜy się uŜywać cięŜkiego 
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sprzętu do jego usunięcia. Pień ten będzie usuwany metodami, jakimi pozwala 
bezpieczeństwo pracy, tj. głównie cięcie piłą. Natomiast sprawa przesunięć płotów jest juŜ 
rozwiązana – zostało przygotowane porozumienie pomiędzy właścicielami działek a gminą, 
Ŝe oni nie będą rościć prawa do tego kawałka działki pod budowę drogi, a gmina w zamian 
zakupi im siatkę ogrodzeniową i słupki,  
* odnośnie kanalizacji w msc. Dębno i Jeziorko – to obecnie wykonywane są priorytetowe 
zadania (głównie wodociągi) w miarę posiadanych moŜliwości finansowych. Nie zapomniał  
o tym zadaniu, ale musi ono się nieco opóźnić, 
* odnośnie budowy drogi gminnej w Jeziorku – będzie ona wykonana w drugim etapie tego 
programu, tj. przewidziana do realizacji w 2010r., 
* odnośnie nowej lokalizacji przystanku autobusowego w Starej Słupi – jako Ŝe jest to droga 
wojewódzka, to do obowiązków projektanta Świętokrzyskiego Zarządu Dróg naleŜało 
wyznaczenie miejsc przystanków autobusowych. Wyznaczony jest on w miejscu 
bezkolizyjnym z zatoczką, 
* odnośnie przetargu na budowę wodociągu Dębno-Berdyszów - zostanie ogłoszony lada 
dzień, 
* odnośnie udzielenia odpowiedzi na pismo radnego Pana Gałki – odpowiedź jest juŜ 
przygotowana, a wczoraj osobiście ją podpisał, 
* odnośnie przetargu na budowę kanalizacji w msc. Baszowice-Hucisko – informacji takich 
udziela referat inwestycyjny. W najbliŜszych dniach planuje odbyć zebranie z mieszkańcami 
pod kontem tej inwestycji, 
* odnośnie przyśpieszenia prac nad modernizacją drogi wojewódzkiej od Nowej Słupi                     
w kierunku Bodzentyna - to posiada informacje, Ŝe nie jest ujęta w planach do realizacji aŜ do 
roku 2013. My moŜemy tylko prosić i wnioskować, a decyzję w tej sprawie podejmuje 
Świętokrzyski Zarząd Dróg Wojewódzkich, 
* w sprawie wcześniejszej godziny rozpoczynania prac przy budowie wodociągu                         
w Mirocicach – porozmawia o tym z wykonawcą. Pragnie tylko nadmienić, Ŝe inwestor ma 
określony termin zakończenia zadania i jeśli go nie przekracza to nie moŜemy mieć wpływu 
na ich pracę, 
* odnośnie utwardzenia destruktem drogi między Mirocicami a Jeziorkiem – to w miarę 
moŜliwości zostanie to wykonane. 
 

Ad. pkt. 9 Wolne wnioski i informacje 
 

Sołtys sołectwa Skały Pan Marian Dziółko zwrócił się z wnioskiem o:  
- wyczyszczenie rowów przydroŜnych na drodze gminnej w Skałach w kierunku CzaŜowa, 
- poszerzenie odcinka drogi powiatowej od pana Jankiewicza w dół w kierunku  msc. Włochy 
(droga o szer. 3 m bez pobocza).  Jako rozwiązanie proponuje zawalić jeden rów z lewej 
strony. Wnioskuje o to, aby autobus mógł przejechać tą trasą, 
- o zmianę kursu gimbusa, który zabierały takŜe dzieci z klasy 4-6 szkoły podstawowej (ok. 
20-ga),    
Sołtys sołectwa Jeziorko Pan Józef Świetlik wnioskował o nadzór nad godzinami przyjęć               
w Ośrodku Zdrowia w Nowej Słupi lekarza ginekologa Pana Andrzeja Zemsty. Zadał takŜe 
pytanie, dlaczego Ośrodek Zdrowia nie jest czynny w sobotę. Odpowiedzi na to pytanie 
udzieliła pielęgniarka z Ośrodka Zdrowia w Nowej Słupi – radna Pani Ewa Pastuszyńska. 
Poinformowała, Ŝe Narodowy Fundusz Zdrowia podpisał z nimi kontrakt tylko na 5 dni                     
w tygodniu. 
Sołtys sołectwa Rudki Pan Michał Warchalewski: 
- podziękował za odmalowanie sceny w budynku Gminnego Ośrodka Kultury i liczy na 
dalszy jej remont, 
- zadał pytanie, czy wykonane dwa odwierty w Brzezinach będą ze sobą połączone, 
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- zgłosił konieczność podciągnięcia linii wysokiego napięcia na odcinku od Pana 
Wróblewskiego z Serwisa w kierunku Ośrodka Zdrowia w Rudkach, która na działce pana 
Wróblewskiego zawieszona jest ok. 4 metry od ziemi, 
- poprosił o rozwiązanie problemu zagrodzenia (poprzez postawienie przez Panią Helenę 
Mazur ogrodzenia) dojazdu od ulicy Starachowickiej do ulicy Targowej, 
-  poprosił o interwencję w Dyrekcji Gospodarki Wodnej w Warszawie – Inspektorat                      
w Ostrowcu Świętokrzyskim odnośnie usunięcia z rzeki Pokrzywianka drzew o obj. 40 cm 
ściętych przez bobry, które to przy łące Pana Nietrzpiela z ul. Skowroniec stworzyły zaporę o 
wys. 70 cm mogącą stwarzać zagroŜenie powodziowe, 
- poprosił o interwencję w Dyrekcji Gospodarki Wodnej w Warszawie – Inspektorat                        
w Ostrowcu Świętokrzyskim odnośnie powycinania drzew i krzewów w korycie rzeki                     
w Serwisie na odcinku zlewiska dwóch rzek: z Pasma Jeleniowskiego i z Pasma 
Świętokrzyskiego aŜ do granicy naszej gminy. Drzewa te i krzewy stwarzają zagroŜenie 
powodziowe,       
- poprosił o interwencję w Dyrekcji Gospodarki Wodnej w Warszawie – Inspektorat                      
w Ostrowcu Świętokrzyskim odnośnie oczyszczenia zamulonego gruntu przed jazem                     
w Rudkach koło stacji uzdatniania wody. Naprawy wymaga takŜe zapora, w której 
uszkodzone są zasuwy, 
- zgłosił oderwanie części betonowych elementów oblicowania stopy podpory mostu na rzece 
Pokrzywianka na pograniczu Rudek i Cząstkowa niedaleko posesji Pani Świątkiewicz. Prosił 
o jego zabezpieczenie. 
Sołtys sołectwa Mirocice Pan Stanisław Marzec przedłoŜył wniosek o przesunięcie słupa 
elektrycznego usytuowanego niedaleko posesji Pana Jana Domagały w Mirocicach pod kątem 
przyszłej przebudowy drogi. 
Sołtys sołectwa Bartoszowiny zarazem radny Pan Kazimierz Pawlik wnioskował o wyłapanie 
bezpańskich psów wałęsających się po miejscowości Bartoszowiny. 
Sołtys sołectwa Stara Słupia Pan Robert Cieślik wnioskował o uzupełnienie ubytków                     
i wyprofilowanie nawierzchni drogi tłuczniowej w Starej Słupi na odcinku od drogi 
wojewódzkiej w stronę posesji Pana Mrozowskiego. 
Radny Pan Ryszard Karpiński zwrócił się z prośbą o udroŜnienie przepustu przy drodze 
wojewódzkiej w Starej Słupi usytuowanego obok posesji Pana Wiesława Gajewskiego. 
Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pana Rafał Piasecki w swoim imieniu i kilku innych osób, 
które o to prosiły, pochwalił pracę pracownika referatu inwestycji – P. Anny Wójcikowskiej. 
Zawnioskował o przyznanie jej nagrody pienięŜnej. Pozytywnie o tej osobie wypowiadały się 
równieŜ następujące osoby: Pani Danuta śebrowska, radny Pan Leszek Kulpiński, radny Pan 
Sylwester Kozłowski, radna Pani Ewa Pastuszyńska.  
Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Guz stwierdziła, Ŝe wszyscy pracownicy referatu 
inwestycji zasługują na pochwałę i nagrodę. 
Radny Pan Sylwester Kozłowski, jako przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe 
jest juŜ wyrok Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Kielcach w sprawie skargi Gminy 
Nowa Słupia na rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Świętokrzyskiego w przedmiocie 
stwierdzenia częściowej niewaŜności uchwały Rady Gminy Nowa Słupia z dnia 27 czerwca 
2008r. Nr III/27/08. Zanim odczytał treść tego wyroku, przypomniał sprawę którą dotyczy to 
rozstrzygnięcie. Mianowicie; zaczęło się to od dwóch skarg Koła Gminnego Platformy 
Obywatelskiej w Nowej Słupi do Wojewody Świętokrzyskiego na działalność Wójta Gminy 
Nowa Słupia. Skargi te zostały przesłane do Rady Gminy, aby zajęła stanowisko w tej sprawie. 
Sprawą tą najpierw zajęła się Komisja Rewizyjna, która wypracowała w tym zakresie wnioski. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał te wnioski, które w swej treści wskazywały na 
niezasadność skarg w kwestii nieprzestrzegania przepisów prawa przez Wójta Gminy Nowa 
Słupia. Poinformował, Ŝe następnie Komisja Rewizyjna przekazała Radzie Gminy swoje 
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uchwały w sprawie stwierdzenia bezzasadności skarg Koła Gminnego Platformy 
Obywatelskiej w Nowej Słupi.  Następnie w dniu 27 czerwca 2008r. na sesji Rady Gminy 
zostało przyjęte stanowisko Komisji Rewizyjnej i Rada Gminy uchwałą Nr III/27/08 odrzuciła 
te skargi uznając je jako bezzasadne. Koło Gminne Platformy Obywatelskiej w Nowej Słupi 
zaskarŜyło do Wojewody tą uchwałę, podwaŜając min. stanowisko Komisji Rewizyjnej. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej odczytał urywek tego zaskarŜenia, a mianowicie, Ŝe 
„….Rada Gminy podejmując uchwałę w której postanowiła uznać obie skargi za bezzasadne 
dopuściła się przekroczenia swoich uprawnień, gdyŜ Wojewoda Świętokrzyski pisma Koła 
Gminnego Platformy Obywatelskiej RP w Nowej Słupi nie przekazała Radzie Gminy do 
załatwienia według właściwości, tylko prosiła o zbadanie przedmiotowej sprawy i podjęcie 
ewentualnych działań przez Radę Gminy oraz poinformowanie Wojewody o podjętych 
działaniach i poczynionych ustaleniach. W oparciu o takiej treści dyspozycję Wojewody 
Świętokrzyskiego,  Rada Gminy nie miała delegacji do podjęcia decyzji uznającej obie skargi 
za bezzasadne. Ponadto argumenty podnoszone w uzasadnieniu do zaskarŜonej uchwały mijają 
się z rzeczywistością i są wyłącznym subiektywnym tłumaczeniem Wójta Gminy. Na 
potwierdzenie tej tezy przedstawiamy następujące fakty: 
1. Komisja Rewizyjna i Rada Gminy naruszyły statut gminy, poniewaŜ Komisja Rewizyjna 
moŜe działać wyłącznie w oparciu o delegację Rady Gminy. Delegację Rady moŜe stanowić 
wyłącznie uchwała Rady Gminy wyraŜona w formie zlecającej zadanie lub jako zatwierdzony 
plan pracy. Takiej uchwały nie było, jak równieŜ nie było zakresu tej kontroli w planie pracy 
Komisji Rewizyjnej. 
2. Ani Komisja Rewizyjna ani Rada Gminy nie mogą wyraŜać swojego stanowiska                               
w stosownej formie usprawiedliwiając łamanie prawa i stwierdzając, Ŝe sprawca postępował 
słusznie. Jest to łamanie Konstytucji, ustawy Kodeks Karny, ustawy Kodeks Postępowania 
Administracyjnego, podwaŜanie prawomocnych wyroków sądowych i naruszanie zasad 
współŜycia społecznego…”. 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, Ŝe Wojewoda Świętokrzyski pismem               
z dnia 17.07.2008r. zawiadomił Radę Gminy o wszczęciu postępowania nadzorczego                        
w stosunku do uchwały Rady Gminy Nowa Słupia Nr III/27/08 z dnia 27 czerwca 2008r.                 
w sprawie rozpatrzenia skarg na działanie Wójta Gminy Nowa Słupia. Następnie w dniu 
31.07.2008r. wydał rozstrzygnięcie nadzorcze stwierdzające częściową niewaŜność tejŜe 
uchwały. 
Rada Gminy na sesji w dniu 28 sierpnia 2008r. podjęła uchwałę Nr IV/34/08 w sprawie skargi 
na ww. rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Świętokrzyskiego, która to uchwała została wraz 
ze skargą na rozstrzygnięcie nadzorcze skierowana do Wojewódzkiego Sądu 
Administracyjnego w Kielcach  za pośrednictwem Wojewody Świętokrzyskiego. 
Wojewódzki Sąd Administracyjny w Kielcach w dniu 29 października 2008r. wydał wyrok,                 
w którym uchyla zaskarŜone rozstrzygnięcie nadzorcze. Wyrok ten w całości odczytał 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Sylwester Kozłowski. 
Radny Pan Zenobiusz Nowiński zwracając się do Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej 
Pana Sylwestra Kozłowskiego stwierdził, Ŝe przestępstwa nie ocenia Sąd Administracyjny,            
a tylko Sąd Karny. Sąd Administracyjny analizuje sprawę pod kątem formalno-prawnym.  

Innych wniosków nie zgłoszono 
Do powyŜszych wniosków odniósł się Z-ca Wójta Pan Władysław Orliński. 
Wyjaśnił, Ŝe: 
* w sprawie nadzoru nad godzinami przyjęć lek ginekologa Pana Andrzeja Zemsty - sprawuje 
go Narodowy Fundusz Zdrowia, 
* w sprawie podciągnięcia linii wysokiego napięcia w Serwisie - po sprawdzeniu tego faktu, 
wystąpi w tej sprawie z pismem do Zakładu Energetycznego, 
* w sprawie zagrodzenia (poprzez postawienie przez Panią Helenę Mazur ogrodzenia)  
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